
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy
W dniu 7 marca 2016 roku odbyło się zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy. Otwierając obrady Prezes Bolesław Krystowczyk uznał za główne punkty porządku obrad:
ocenę  drugiego  Forum  geodetów regionu,  zaawansowanie  prac  nad  materiałami  do  jubileuszowej
publikacji oraz postęp spraw organizacyjnych związanych z obchodami jubileuszu. Uznał za właściwe,
aby  obrady poprzedzić  złożeniem życzeń  urodzinowych  Henrykowi  Siudzie,  sześćdziesięciolatkowi.
Prezes odczytał okolicznościowe życzenia i wzniósł okolicznościowy toast.

Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda;                                                 Stanisław Górnikiewicz, Stefan Ciesielski

W zebraniu uczestniczyli: Henryk Siuda,  Bolesław Krystowczyk,  Jarosław Kaszewski,  Jerzy  Chylewski,
Stefan Ciesielski, Ryszard Cieszyński, Ryszard Krzyżanowski, Stanisław Marcin Wiliński, Maciej Lewandowski,
prof. Edward Kujawski, Stanisław Górnikiewicz, Sławomir Wnuk, Bronisław Węglarz.

Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski;                                                 Maciej Lewandowski, prof. Edward Kujawski

Drugie Forum geodetów Pomorza i Kujaw
Prezes Bolesław Krystowczyk  oceniając efekty spotkania, jakie odbyło się w dniu 4 marca 2016 roku
uznał, że miało ono „przebieg zadowalający dla nas”.  Prezydium SGP zaprosiło do udziału w forum
236 geodetów, a  w spotkaniu  uczestniczyło  piętnaście  osób.  Zadowolenie organizatorów wynika  ze
znacznego zainteresowania możliwością ubiegania się miejscowych geodetów uzyskaniem zlecenia w
zadaniu  do  wykonania  w  perspektywie  2014-2020,  a  przygotowywanym  przez  Związek  Powiatów
Województwa Kujawsko-Pomorskiego. „Jesteśmy zadowoleni, bo ci co byli na spotkaniu dużo wnieśli
do dyskusji”, a były to kwestie istotne, odnoszące się do formułowaniu kryteriów, jakie winien spełniać
oferent.  W dyskusji  zarysowała  się  różnica  w ocenie  celów i  oczekiwań  zamawiającego  i  geodety
wykonującego zlecone mu zadanie. Zgodnie uznano za celowe powoływanie zespołów (konsorcjum)
wykonawczych,  które  by  mogły  ubiegać  się  o  zlecenie  i  samodzielnie  wykonać  zadanie.  Geodeci
opowiedzieli się przeciw uczestniczeniu w realizacji zlecenia jako podwykonawcy.
Spotkanie było celowe i należy zwołać kolejne, które pozwoli na uściślenie kryteriów przetargowych.



Program dla geodezji i kartografii na lata 2016-2025
Prezydium Zarządu Oddziału otrzymało dokument zawierający program działania w dziedzinie geodezji
i  kartografii,  opracowany przez  Głównego  Geodety  Kraju.  Zawarto  w  nim propozycje  wielorakich
działań na rzecz polskiej  geodezji  i  kartografii  w latach 2016-2025. Dokument zawiera plan działań
organizacyjnych  i  przedsięwzięć  technicznych,  które  powinny  zapewnić  osiągnięcie  wytyczonych
celów. Określono w nim także potrzebne na to środki finansowe i wskazano ich źródła.
Prezes  Bolesław Krystowczyk  uznał,  że  „nie będziemy formułować krytycznych uwag do dokumentu
przygotowanego przez fachowców znających się na rzeczy”.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Bolesław Krystowczyk;                    Ryszard Cieszyński, Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski

Jubileuszowa publikacja
Prezes  Bolesław Krystowczyk  przedstawił  stan przygotowania materiałów, jakie mają składać się na
okolicznościową publikację, z okazji siedemdziesięciolecia SGP w naszym województwie. Spora część
materiałów jest  opracowanych i  po adjustacji,  inne pozostają w opracowaniu autorskim.  Z pewnym
oporem są dostarczane materiały dotyczące firm geodezyjnych.
Istnieje pewna kwestia, dotąd nierozstrzygnięta, a mianowicie oddziału toruńskiego SGP w publikacji i
jubileuszu.  Trudno  o  jakieś  rozstrzygnięcie,  skoro  dotąd  zespół  redakcyjny  nie  uzyskał  z  Torunia
żadnego  opracowania.  W  toku  wymiany  zdań  przypomniano,  że  chodzi  o  świętowanie  jubileuszu
siedemdziesięciolecia geodezji Pomorza i Kujaw i Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy, a
nie trzydziestopięciolecia oddziału Stowarzyszenia w Toruniu. Fakt wyodrębnienia się i samodzielnej
działalności  toruńskiego  oddziału  znajduje  dość  znaczne  odzwierciedlenie  w  już  przygotowanych
materiałach.  Wspólne  działania  geodetów  województwa,  czy  to  wcześniejsze,  czy  podejmowane  w
ostatnich latach mają zapewnione miejsce w publikacji. 

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk odczytujący życzenia imieninowe, kierowane do siedzącego obok Henryka Siudy;   Henryk Siuda w zadumie nad tekstem życzeń

Prof. Edward Kujawski poddał pod rozwagę możliwość zamieszczenia w jubileuszowej publikacji listy



geodetów wyróżnionych Diamentową Honorową Odznaką SGP. Zebrani tej propozycji nie akceptowali.
Bolesław  Krystowczyk  dodał,  że  wyrazem  szczególnego  uznania  będzie  w  publikacji  materiał  „ze
świętowania zasłużonych w pracy społecznej osiemdziesięciolatków”.

„będzie toast...”, Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda;         Bronisław Węglarz, Maciej Lewandowski, prof. Edward Kujawski

Sprawy organizacyjne obchodów jubileuszowych
Prezes Bolesław Krystowczyk rozpoczął uwagi o organizacji odchodów od przypomnienia, że jubileusz
ma być świętowany w czasie od 2 do 4 września 2016 roku. Przy tym część oficjalna odbędzie się w Sali
Konferencyjnej Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy przy ulicy Jagiellońskiej 3 (na to mamy zgodę
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego), a na miejsce zjazdu geodetów Pomorza i Kujaw wybrano ośrodek
wypoczynkowy  „SONOA”  w Pieczyskach nad Jeziorem Koronowskim. Uroczystość  w Sali  Urzędu
uświetni  obecność  orkiestry  Zespołu  Szkół  Budowlanych  w Bydgoszczy i  dany przez  nią  koncert.
Program całego wydarzenia jest dopracowywany w szczegółach i będzie opublikowany niebawem.

Toast za pomyślność Henryka Siudy wznosi Bolesław Krystowczyk

Na uroczystość w Urzędzie Wojewódzkim wstęp dla wszystkich zainteresowanych jest bezpłatny, zaś
udział w zjeździe powiązany jest z odpłatnością w wysokości 295 złotych od osoby. Opłata ta zapewnia
dwa noclegi,  rejs  statkiem po wodach Jeziora Koronowskiego. Ilość miejsc w części zjazdowej jest
ograniczona. Deklarację udziału w zjeździe należy złożyć i wnieść opłatę do 15 maja 2016 roku do
Henryka Siudy: siudah@gmail.com, tk.501 042 440.
Miejsca spotkań jubileuszowych (Urząd Wojewódzki, ośrodek „SONOA”) będą oznaczone stosownym
transparentem. Jego opracowania i wydrukowania podjął się Sławomir Wnuk.
Bolesław Krystowczyk poinformował, że program spotkania w Urzędzie, jak też plan imprez zjazdowych
jest już opracowany. Na jego podstawie trzeba teraz przygotować zaproszenie adresowane do geodetów,
jak i zapraszanych gości. Z inicjatywy Bolesława Krystowczyka Jerzy Chylewski przygotuje prezentację
fotograficzną,  ilustrującą wydarzenia sprzed dwutysięcznego roku.  Będą one przedstawione podczas
uroczystości jubileuszowych.
Organizatorzy zjazdu w Pieczyskach uzyskają wsparcie materialne firmy Satell-Cad: będzie wystawa i
pokazy sprzętu geodezyjnego, połączone z możliwością wykonania pomiarów.

mailto:siudah@gmail.com


Konkursy geodezyjne i terenowe zadania geodezyjne przygotuje Henryk Siuda, który będzie sprawował
też pieczę nad rejsami statkiem po wodach Jeziora Koronowskiego. Wiceprezes Henryk Siuda zauważył,
że jest kilka spraw, w których rozwiązaniu mógłby pomóc Burmistrz Koronowa. Dlatego Prezydium
uznało za właściwe złożenie mu wizyty, w celu uzyskania jego wsparcia.

Pismo Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Mikołaja Bogdanowicza;                                         Sławomir Wnuk

Na uroczystość w Urzędzie Wojewódzkim wstęp dla wszystkich zainteresowanych jest bezpłatny, zaś
udział w zjeździe powiązany jest z odpłatnością w wysokości 295 złotych od osoby. Opłata ta zapewnia
dwa noclegi,  rejs  statkiem po wodach Jeziora Koronowskiego. Ilość miejsc w części zjazdowej jest
ograniczona. Deklarację udziału w zjeździe należy złożyć i wnieść opłatę do 15 maja 2016 roku do
Henryka Siudy: siudah@gmail.com, tk.501 042 440.

Jarosław Kaszewski, Bolesław Krystowczyk prowadzący obrady, Henryk Siuda
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Miejsca spotkań jubileuszowych (Urząd Wojewódzki, ośrodek „Polonez”) będą oznaczone stosownym
transparentem. Jego opracowania i wydrukowania podjął się Sławomir Wnuk.
Bolesław Krystowczyk poinformował, że program spotkania w Urzędzie, jak też plan imprez zjazdowych
jest już opracowany. Na jego podstawie trzeba teraz przygotować zaproszenie adresowane do geodetów,
jak i zapraszanych gości. Z inicjatywy Bolesława Krystowczyka Jerzy Chylewski przygotuje prezentację
fotograficzną,  ilustrującą wydarzenia sprzed dwutysięcznego roku.  Będą one przedstawione podczas
uroczystości jubileuszowych.

Stanisłąw Górnikiewicz, Stefan Ciesielski;                                                                                                       Henryk Siuda

Organizatorzy zjazdu w Pieczyskach uzyskają wsparcie materialne firmy Satell-Cad: będzie wystawa i
pokazy sprzętu geodezyjnego, połączone z możliwością wykonania pomiarów.
Konkursy geodezyjne i terenowe zadania geodezyjne przygotuje Henryk Siuda, który będzie sprawował
też pieczę nad rejsami statkiem po wodach Jeziora Koronowskiego. Wiceprezes Henryk Siuda zauważył,
że jest kilka spraw, w których rozwiązaniu mógłby pomóc Burmistrz Koronowa. Dlatego Prezydium
uznało za właściwe złożenie mu wizyty, w celu uzyskania jego wsparcia.

Ryszard Cieszyński, Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski



Turniej piłki nożnej geodetów Pomorza i Kujaw
Wiceprezes  Sławomir  Wnuk  poinformował  o  stanie  przygotowań  do  trzeciego  turnieju  piłki  nożnej
geodetów Pomorza  i  Kujaw 2016.  Poszczególne  mecze  będą  rozgrywane  na  stadionie  „Gwiazdy”.
Obiekt jest po przebudowie, co może wpłynąć na wzrost opłaty za boisko. Przewiduje się , że do udziału
w  turnieju  przystąpi  siedemdziesięciu  gracy.  Ponieważ  turniej  jest  rozgrywany  w  roku  jubileuszu
Stowarzyszenia  Geodetów  Polskich  w  Bydgoszczy,  to  organizatorzy  zadbają  o  nadanie  spotkaniu
stosownej  oprawy.  Przewiduje  się  nagrodzenie  (pucharami)  trzech  najlepszych  drużyn,  a  pozostali
uczestnicy zmagań będą wyróżnieni stosownymi medalami.

Bolesław Krystowczyk;                               Stanisław Górnikiewicz, Stefan Ciesielski, Ryszard Cieszyński

Bydgoskie Dni Techniki 2016
Prezes  Bolesław Krystowczyk  poinformował o planowanym udziale geodetów bydgoskich w Dniach
Techniki,  organizowanych  w  2016  roku,  przez  Bydgoską  Radę  Federacji  Stowarzyszeń  Naukowo-
Technicznych NOT. Zaproponował,  aby w bieżącym roku  „nasze Stowarzyszenie przedstawiło dwa
tematy”. Pierwszy, przygotowany przez Romualda Kosieniaka, będzie stanowić prezentację roli geodety
w budowaniu  mostu  nad Brdą  i  estakady w ciągu ulicy Ogińskiego (Trasa  Uniwersytecka).  Drugi,
przygotowany przez Jarosława Kaszewskiego przybliży zagadnienia związane z powołaniem Związku
Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz podjęte przez Związek działania mające na celu
unowocześnienie geodezji i kartografii w województwie. Podjętym przez Związek Powiatów i dobrze
zakończonym dziełem jest modernizacja ewidencji gruntów i budynków, jednolicie przeprowadzona, we
wszystkich powiatach województwa.

Sławomir Wnuk;                                                                                                                Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady



Inne sprawy i wolne wnioski
Z  Torunia  nadesłano  zaproszenie  na  przewidywane,  na  w  dzień  1  kwietnia  br.  szkolenie,  którego
przedmiotem mają być zmiany wprowadzone do prawa geodezyjnego przepisami z dnia 11 stycznia
2016 roku, a dotyczące prac wykonywanych przez geodetów, np: podziały nieruchomości, wyłączanie
gruntów z użytkowania rolniczego.
Główna Komisja Etyki Zawodowej SGP apeluje o wskazywanie przypadków nagannego postępowania,
z naruszeniem przez geodetów zasad etyki zawodowej podczas wykonywania pracy i świadczenia usług.
W  trakcie  wymiany  zdań  podnoszono  przypadek  przewlekle  (odpięciu  lat)  prowadzonego  i  nadal
niezakończonego postępowania rozgraniczeniowego. Przypadek ten dotyczy jednak geodety, który nie
jest członkiem naszej organizacji, wobec czego Komisja Etyki SGP nie może rozpatrywać skutecznie
takiej sprawy.
Stanisław Marcin Wiliński poinformował, że Wydział Geodezji i Kartografii Politechniki Warszawskiej
obchodzi w tym roku swe dziewięćdziesiąte piąte urodziny. W dniu 20 maja 2016 roku odbędzie się
konferencja  popularyzująca  dzieje,  osiągnięcia  i  perspektywy rozwojowe Wydziału  oraz  Wielki  Bal
Jubileuszowy  Wydziału  Geodezji  i  Kartografii  w  Auli  Głównej  Politechniki  Warszawskiej.  Na  te
wydarzenia zaprasza serdecznie Dziekan Wydziału Pani prof. Alina Maciejewska.
Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował, że miejscem comiesięcznych spotkań geodetów regionu i
członków Prezydium SGP w Bydgoszczy będzie sala 209 Bydgoskiego Domu Technika NOT. Początek
spotkań tradycyjnie o godzinie 17.00. Zamykając obrady prezes podziękował obecnym za aktywny w
nich udział.                                                                                                                                       smw


